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(VVD), M.T. Gijsbertsen (GroenLinks), W.B. Leemhuis (GroenLinks), A. Sijbolts (Stadspartij), J.H. Luhoff 
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Insprekers: de heer J.S.W. van Aalderen (namens Koninklijke Horeca Nederland, afdeling Groningen) 

Verslag: de heer J. Bosma (Notuleerservice Nederland) 

 
 

A.  ALGEMEEN DEEL 
A.1. Opening en mededelingen 
De voorzitter: 

• Opent de vergadering om 20.00 uur en heet iedereen hartelijk welkom, in het bijzonder de heer 

Koops die de commissie weer komt versterken. 

• Stelt voor het rondgelegde erratum op de begroting bij het debat te betrekken. 

Wethouder Schroor: 
• Herinnert aan het verzoek in juli om 50 miljoen euro extra aan langlopende leningen af te sluiten om 

de mismatch van 16 miljoen euro op te lossen. Op 30 oktober 2012 is hiertoe besloten. In de 

tussentijd is nogmaals een paar weken een mismatch opgetreden van 2,5 miljoen euro. Inmiddels is 

de mismatch opgeheven en de bewaking is uitstekend geregeld. 

 

A.2. Vaststelling agenda 
De voorzitter: 

• Peilt de commissie en concludeert dat een meerderheid B1 en B2 gezamenlijk wil behandelen. 

De agenda wordt conform deze wijziging vastgesteld. 

 

B. INHOUDELIJK DEEL 
B.1. Gemeentebegroting 2013 (algemeen, paragrafen, financieel perspectief) (raadsvoorstel 
 11 oktober 2012) 
 + 
 Voortgang moties en toezeggingen Begroting 2013 (collegebrief 11 oktober 2012) 
 +  
 Second opinion omvang voorziening van 40 miljoen euro (collegebrief 11 oktober 2012) 
 + 
 Voortgangsrapportage 2012-II (collegebrief 18 oktober 2012)  
B.2. Tarievennota 2013 (raadsvoorstel 11 oktober 2012) 
De voorzitter: 

• Geeft na de inspraak wethouder Schroor de gelegenheid om eerder op de dag gestelde vragen te 

beantwoorden voorafgaand aan het debat. 

Dhr. Van Aalderen (inspreker namens Koninklijke Horeca Nederland, afdeling Groningen): 
• Verzet zich tegen de onwenselijke en onverantwoorde verhoging van de precariobelasting met 

tweemaal 12,5%. 

• Wijst erop dat de horeca het zwaar heeft door de crisis en het regeringsbeleid, zoals 

accijnsverhoging. 

• Stelt dat de horeca van groot belang is als motor voor de lokale economie. De sector maakt de stad 

aantrekkelijk en gastvrij en creëert banen. 
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• Vraagt zich af of de 590.000 euro aan handhavingskosten van terrasregels wel kloppen en vindt de 

hoogte iets zeggen over het teveel aan regels. 

• Stelt dat een terras drie tot vier keer zoveel moet omzetten om de precario op te brengen. 

• Doet een dringend beroep op de gemeentepolitiek om deze lastenverzwaring niet toe te staan. 

Wethouder Schroor: 
• Meldt dat er ideeën zijn het vaste bedrag van logiesbelasting te vervangen door een percentage en 

heeft hierover in december een vervolggesprek met KHN en de hotelbranche. 

• Antwoordt dat de kwijtschelding van ongeveer 60% voor de eerste hond blijft gelden bij meerdere 

honden en wijzigt wanneer nodig de Tarievennota hierop. 

• Geeft aan dat incidentele groei en daling van ozb-opbrengsten worden opgevangen in het 

concernresultaat. Structurele verliezen door de crisis (invorderingsproblemen en toegekende 

bezwaarschriften) leiden dit jaar tot een tariefsverhoging van 0,5%, in totaal 250.000 euro. 

• Schat dat een klein terras van 15 m
2
 en een terrasbijdrage van 750 euro met een verhoging van  

75-80 euro te maken krijgt. Bij een zeer groot terras loopt het totaal in de duizenden euro's. 

• Verwacht na invoering van het Shared Service Centre (SSC) in 2014 meer efficiëntie, wat kan leiden 

tot verlaging van leges voor bijvoorbeeld evenementenvergunningen. 

• Antwoordt dat kamerbewoners geen kwijtschelding van de afvalstoffenheffing kunnen krijgen, 

omdat de raad ervoor gekozen heeft verhuurders aan te slaan en niet de bewoners. 

• Keek kritisch naar de inkomsten en opbrengsten van precario en actualiseerde het tekort van 

115.000 naar 84.000 euro. Dit leidt tot een verhoging van 17,8 in plaats van 25% om kostendekkend 

te worden. 

• Stelt voor als gebaar de precario in 2013 en 2014 met 8,9% te verhogen om in 2014 kostendekkend 

te zijn. Het incidentele tekort in 2013 van 41.000 euro is een taakstelling voor het concern. 

• Wil de taakstelling van 31.000 euro op precario vanwege de 1 miljoen euro op alle tarieven ook 

anders oplossen dan met een verhoging. 

• Zegt toe het nieuwe voorstel voor precario op schrift te stellen. 

Dhr. Baldew (PvdA): 
• Maakt er geen geheim van de oorspronkelijke conceptbegroting met tram goed te vinden en is 

benieuwd naar de verschillen tussen de meerjarenbegrotingen met en zonder tram. 

• Constateert dat kort na de begroting blijkt dat een aantal bezuinigingen niet gehaald wordt. Wat zegt 

dit over de betrouwbaarheid van de begroting? Waarom zijn ze niet expliciet genoemd? 

• Vraagt zich af hoe realistisch het is dat provincie en regio 23 miljoen euro aan voorbereidingskosten 

van de tram voor hun rekening zullen nemen. Draagt deze aanname bij aan de onderlinge 

verhoudingen? Moet hiervoor niet een reservering gemaakt worden? 

• Mist de onderbouwing waarom vrijvallende middelen van de tram naar het weerstandsvermogen 

gaan en niet naar een reservering voor een oplossing van het bereikbaarheidsprobleem. Dit is een 

fors toekomstig financieel risico. 

• Vraagt zich af of het college niets geleerd heeft van het vorige begrotingsproces, toen de 

actualisaties van de grondexploitaties begin 2012 voor miljoenentekorten zorgden. Waarom wordt 

toch rekening gehouden met overschotten? 

• Pleit ervoor het totaal van 40 miljoen euro aan voorbereidingskosten van de RegioTram onderdeel te 

laten zijn van een gezamenlijke zoektocht met regio en provincie naar een beter en goedkoper 

alternatief, in plaats van op voorhand gemeentelijk 17 miljoen euro af te schrijven. 

• Informeert wat de provincie als toezichthouder van de voorliggende begroting vindt. 

• Is benieuwd of de effecten van het regeerakkoord zijn doorgerekend, aangezien er rekening wordt 

gehouden met 10 tot 20 miljoen euro aan rijksbezuinigingen. 

• Oppert de grondexploitaties recessiebestand te maken in plaats van jaarlijks af te boeken. 

• Maakt zich zorgen over de structurele tekorten bij iederz en de dienst SOZAWE. Hoe gaat het 

college dit oplossen? 

• Komt volgende week met suggesties voor regelingen en voorzieningen in het sociale domein. 

Dhr. Martens (PvdA): 
• Vraagt het college te bezien of de kosten lager kunnen zodat de kostendekkende precario op een 

acceptabel niveau blijft. 
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• Is tevreden dat de woonlasten onder controle blijven met netto - € 8,60 over drie jaar. 

• Is voor het in een keer teruggeven van de afvalstoffenheffing. 

• Wil weten wat de € 12,50 per half uur bij WOB-verzoeken boven de vier uur betekent voor een 

gemiddeld verzoek. 

• Pleit ervoor ondernemers de mogelijkheid te bieden ozb gespreid te betalen vanwege de crisis. 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 
• Ziet zijn zorgen over de overvolle investeringsagenda gegrond. Zelfs zonder de tram blijkt de 

financiële positie verslechterd met uitgeputte reserves en een bedroevend laag weerstandsvermogen. 

• Vindt het verstandig dat SP en D66 het vorige college lieten vallen vanwege de tram, al had het 

project eerder gestopt of uitgesteld kunnen worden om verspilde voorbereidingskosten te beperken. 

• Is benieuwd hoe GroenLinks en PvdA aankijken tegen de financiële puinhopen van het vorige 

college. Ze vinden nog steeds dat de tram doorgang moet vinden. 

• Kan meer achter deze verbeterde begroting staan met een sluitend meerjarenbeeld, al zal de stad 

pijnlijke keuzes gaan merken die nodig zijn om het weerstandsvermogen aan te vullen. 

• Steunt de keus om RSP- en BDU-gelden anders in te zetten en wacht gesprekken hierover met de 

provincie af. 

• Is bereid met de stoomtrein van het nieuwe college mee te rijden, maar zonder op hete kolen te gaan 

zitten. 

• Komt volgende week met een wensenlijst en een tegenbegroting, ervan uitgaande dat het college 

cijfers aanlevert wat het zou kosten om te stoppen met het Forum. 

• Is tegen verhoging van lokale lasten als hondenbelasting en precario en is benieuwd naar de 

toegezegde uitwerking van de precarioverhoging. 

Mw. Koebrugge (VVD): 
• Complimenteert het college met de begroting in politieke en economische moeilijke tijden. 

• Steunt het aanvullen van het weerstandsvermogen zonder lastenverhoging via RSP-middelen, al zal 

in de toekomst budget nodig zijn voor oplossing van het mobiliteitsprobleem. 

• Pleit ervoor spoedig een alternatieve dekking te vinden voor het boekhoudkundige trucje van de 

Enexis-deal zonder dit af te wentelen op burgers en ondernemers met extra lasten. 

• Is voor kostendekkende tarieven, maar vraagt zich af of tweemaal 8,9% verhoging van de precario 

nodig is. Ondernemers betalen zelf voor de handhaving in dit systeem. 

• Pleit voor een onderzoek naar de consequenties voor het straatbeeld van minder handhaven en wil 

daarbij ook het verlagen van de regeldruk betrekken om de kosten te drukken. Regels mogen de 

economie niet hinderen, zeker nu niet. Hoe reageert het college op de inspreker? 

• Wil voor de zomer een discussie starten om voor de gemeente een prijsprikkel in te bouwen in de 

kostendekkende tarieven, zodat burgers niet te veel betalen. 

• Vindt de extra ozb-verhoging van 0,5% onaanvaardbaar. Het is een raar principe dat eigenaren 

moeten opdraaien voor verkeerde inschattingen van de opbrengsten en kosten. Zij krijgen ook geen 

ozb terug als er te veel geïnd is, al is de VVD daar wel voor. 

• Noemt als alternatieve dekkingen commerciëler opereren van de Milieudienst en het afschaffen van 

startersleningen, die toch hun meerwaarde verliezen wanneer de fiscale aftrekbaarheid verdwijnt. 

• Pleit voor het structureel teruggeven van te veel geïnde afvalstoffenheffing door bijstelling van de 

tarieven. 

Dhr. Jager (VVD): 
• Wijst erop dat horeca via één precariotarief ook meebetaalt aan toezicht op hijskranen. Dat gaat ver. 

Dhr. Houwing (Student en Stad): 
• Stemde vorig jaar voor het eerst tegen de begroting vanwege de onverantwoorde omgang met 

risico's. Pas met een stabiele organisatie en gezonde financiële huishouding zou de gemeente moeten 

beslissen over investeringen. Deze begroting straalt dat wel uit. 

• Vindt het ophogen van het weerstandsvermogen naar 0,8 een stap in de goede richting. 

• Ziet dat het meerjarenbeeld enige ruimte biedt voor toekomstige keuzes, al zijn in de begroting geen 

middelen opgenomen voor het oplossen van het mobiliteitsprobleem. 

• Noemt nieuwe bezuinigingen onvermijdelijk en kan zich vinden in de gemaakte keuzes. 

• Is benieuwd naar de effecten van het minder handhaven op de hoogte van de precario. 
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• Sluit zich aan bij het pleidooi tegen ozb-verhoging en komt in de raad met een voorstel. 

Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 
• Vindt de begroting over het algemeen goed en overeenkomend met de eerdere conceptbegroting. 

• Steunt de aandacht voor het sociale domein en schuldhulpverlening en de compensatie van 

wegvallende rijksmiddelen. 

• Sluit zich aan bij de zorgen dat er geen geld is opgenomen voor de bereikbaarheidsopgave en is 

benieuwd waar aanvullende middelen vandaan moeten komen. Het probleem is eerder groter 

geworden, zeker financieel. 

• Wijst op de vele kosten die het afblazen van de tram oplevert: toekomstige tekorten op het ov-

bureau, afboeking van 40 miljoen euro voorbereidingskosten en harde onderhandelingen met de 

provincie over BDU-middelen. 

• Kondigt met de ChristenUnie een tegenbegroting aan met tram, die op lange termijn houdbaar is en 

er financieel beter uitziet. 

• Vraagt een inschatting van de financiële effecten van het regeerakkoord, waaronder het btw-

compensatiefonds. 

• Wil weten waarom de noodopvang van asielzoekers in 2014 niet meer gedekt is. 

• Maakt zich grote zorgen over bedrijventerreinen en voert graag nader de discussie over hoeveel 

hectare aan locaties je in de toekomst nog beschikbaar zou moeten stellen. 

• Vindt dat duurzaamheid aandacht verdient en vraagt of de betreffende wethouder wel was 

uitgenodigd. Spreekt graag in het presidium over de omgang met dit onderwerp. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 
• Sluit zich aan bij het principe van kostendekkende tarieven. Efficiënter werken is altijd interessant. 

• Informeert of de precarioverhoging van 17,8% een dagstand is of een definitief percentage. 

• Sluit zich aan bij de vraag van D66 over de kosten voor WOB-verzoeken. 

• Kiest voor optie 2 van de afvalstoffenheffing om de tarieven niet te veel te laten fluctueren. 

• Kan de uitleg van het college voor de 0,5% extra ozb-verhoging volgen. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 
• Dankt de organisatie voor het opstellen van de begroting in deze bijzondere omstandigheden. 

• Had graag twee versies gezien: een begroting met en zonder tram. 

• Komt in de tegenbegroting met GroenLinks terug op de gevolgen voor bereikbaarheid en financiën. 

• Is blij met extra geld voor schuldhulpverlening en het compenseren van wegvallende rijksmiddelen. 

• Maakt zich grote zorgen over de tekorten bij iederz en het niet behalen van beoogde efficiencywinst. 

De bedrijfsvoering moet beter door bijvoorbeeld minder overhead en samenvoeging met de dienst 

SOZAWE. 

• Is blij met de ontwikkelingen rond alcoholproblematiek. 

• Maakt zich zorgen over de effectiviteit en efficiency van Stadstoezicht, nu voor de start al rekening 

wordt gehouden met een tekort en extra budget. 

• Hecht veel waarde aan sport en vindt dat het verschil met het budget voor cultuur kleiner mag zijn. 

• Stelt met de PvdA voor om ozb voor ondernemers periodiek te innen in plaats van jaarlijks. 

• Stemt in met variant 2 van de afvalstoffenheffing. 

• Vindt de precarioverhoging nog steeds fors en zet in op meer efficiency en minder handhaving. 

• Vraagt een reactie op het advies van Rebel in de second opinion om op basis van de laatste inzichten 

de verdeling toe te lichten en kansen in te schatten. Dit zou om miljoenen euro's kunnen gaan. 

Mw. De Wrede (Partij voor de Dieren): 
• Is blij dat er niet op sociale voorzieningen bezuinigd wordt en dat tarieven nauwelijks verhogen. 

• Kan zich vinden in variant 2 van de afvalstoffenheffing. 

• Vraagt het college om financiering van het wijkbeleid, reactivering, cultuur en schuldhulpverlening 

zeker te stellen na 2014. 

• Wil aandacht voor de bereikbaarheidsopgave. Investeren in openbaar vervoer is ook sociaal beleid. 

• Is tegen investeren van tramgeld in de auto en vindt duurzame bereikbaarheidsoplossingen 

belangrijker dan aanvulling van het weerstandsvermogen tot 1,0. 

• Is blij dat het college locaties voor windmolens zoekt, maar vraagt aandacht voor mogelijk nadelige 

effecten voor vogels op de locatie Stainkoeln. 



Verslag vergadering raadscommissie Financiën en Veiligheid 7 november 2012                                5 

• Vindt het moeilijk te verteren dat er in plaats van een heel hoofdstuk slechts één zin gewijd is aan de 

mondiale gevolgen van vleesconsumptie in het boekje Eten dichtbij. 

• Verzoekt het college om uitvoering van de twee jaar oude motie Meatfree Monday voortvarend op te 

pakken. Het leeft in de stad en past bij het uitdragen van duurzaamheid en fair trade. 

• Wijst erop dat er wel degelijk proefdiervrije schoonmaakmiddelen beschikbaar zijn, zoals Ecover. 

• Is tegen de hondenbelasting en zeker tegen een verhoging, nu hondeneigenaren ook al te kampen 

hebben met aanlijn- en opruimplicht. 

• Vraagt alle fracties akkoord te gaan met het handhaven van kwijtschelding van hondenbelasting 

voor de eerste hond wanneer iemand een tweede hond krijgt. 

• Ziet ecologische waarden rond Europapark in het gedrang komen wanneer er geen fietsenstalling 

komt. Dekking van onderhoud en beheer zijn nog niet geregeld. Wat zijn de mogelijkheden? 

• Sluit aan bij GroenLinks wat betreft duurzaamheid. 

• Roept op meer aansluiting bij lokale duurzaamheidsinitiatieven te zoeken, zoals Transition Town. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 
• Vindt de solide, sluitende en sociale begroting bijzonder in bizarre financiële tijden. 

• Is blij dat armoedebeleid en schuldhulpverlening de komende tijd gedekt blijven. 

• Hoopt dat de drie ton extra voor Stadstoezicht snel weggewerkt kunnen worden en ziet graag dat het 

college hier voor de Voorjaarsbrief al op terugkomt, want de oprichting zou budgettair neutraal 

geschieden. 

• Wil weten wanneer herijking van de grondexploitaties te verwachten is en om welke bandbreedtes 

het gaat. 

• Kan niet beoordelen of het opgenomen weerstandsvermogen voor het onder surseance van betaling 

staande TCN voldoende is en krijgt graag meer informatie. 

• Vraagt het college op korte termijn de effecten van afschaffing van het btw-compensatiefonds 

inzichtelijk te maken. 

• Wijst erop dat ook achterblijvende nieuwbouw tot lagere ozb-opbrengsten leidt en steunt het staande 

beleid van verrekening met tarieven. 

• Bespreekt in de fractie of de SP het voorstel voor leges voor WOB-verzoeken steunt. Het is een 

belangrijke manier voor burgers om de macht te controleren. 

• Wijst op een aanstaande landelijke regel dat voor WOB-verzoeken geen nazoekuren gerekend 

mogen worden, alleen repro- en leveringskosten. 

• Is blij met de meerderheid voor variant 2 van de afvalstoffenheffing. Het levert consistent en 

begrijpelijk beleid op. Teruggave in één keer levert fluctuerende tarieven op. 

Dhr. Luhoff (D66): 
• Vindt de begroting solide en dankt ook de vorige wethouder voor de toegenomen leesbaarheid. 

• Ziet graag preciezere bepalingen van doelen en termijnen. 

• Maakt zich zorgen over achterblijvende taakstellingen en efficiencyvoordelen bij het Parkeerbedrijf, 

iederz en de dienst SOZAWE. 

• Vraagt hoe het college beoordeelt dat veel aanbevelingen van de accountant nog niet (geheel) zijn 

opgevolgd. 

• Is van mening dat uiteindelijk te veel geïnde afvalstoffenheffing volledig terugbetaald moet worden. 

• Wil weten hoe de bijna zes ton handhavingskosten van precario zijn opgebouwd. 

• Kan zich niet herinneren dat een overschot aan ozb ooit is teruggegeven en ziet de 0,5% stijging 

vanwege tekorten als een beleidswijziging. 

• Vraagt of kostendekkendheid van de leges voor een omgevingsvergunning mogelijk blijft na de 

oprichting van de RUD, omdat de gemeente de kosten dan niet meer in eigen hand heeft. 

• Pleit voor transparantie van heffingen en subsidiëringen en publicatie van openbare informatie op 

internet. 

Dhr. Koops (CDA): 
• Schrok van de lage stand van het weerstandsvermogen en roept op kritisch te kijken of alle 

onderdelen kloppen, zoals het terugkrijgen van 23 miljoen euro voorbereidingskosten voor de tram, 

de Enexis-aandelen en dergelijke. 

• Informeert naar de stand van de algemene reserve. Is het positief resultaat van 2012 à 7 miljoen euro 
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daarin al meegenomen? 

• Informeert waarom de septembercirculaire nog niet verwerkt is in het meerjarenbeeld. 

• Vindt het vreemd dat nu niets gebeurt met de aanstaande actualisatie van grondexploitaties, die 

gevolgen zal hebben voor het weerstandsvermogen. 

• Pleit voor het ondernemen van actie in plaats van het alleen scherp in de gaten houden van 

vorderingen op TCN, al heeft de gemeente weinig recht van spreken meer nu een bewindvoerder is 

aangesteld. 

• Vond de aanvankelijke precarioverhoging fors en kan instemmen met de reductie. Een bedrag van 

500 euro zal een ondernemer niet failliet doen gaan. 

• Begrijpt het argument van continuïteit in het tarief bij variant 2 van de afvalstoffenheffing, al valt er 

ook wat te zeggen voor terugbetaling in een keer in variant 1. 

Wethouder Schroor: 
• Leidt de complimenten door aan het team Financiën. 

• Zegt schriftelijke informatie toe over financiële ontwikkelingen sinds het opstellen van de begroting, 

waaronder de situatie rond TCN en antwoorden op openstaande vragen van vandaag. 

• Stelt dat het uitgangspunt de conceptbegroting was, maar wel met nieuwe accenten. 

• Wil vooral efficiënter werken door samenwerking, uitbesteding en afstoting van taken en 

huisvesting. 

• Waarschuwt dat herontwikkeling van oude schoolgebouwen niet op alle locaties geld oplevert en 

verwacht volgend jaar een discussie over dekking van investeringen in schoolgebouwen. 

• Meldt posten die nog niet in de begroting zijn verwerkt. De gemeentelijke bijdrage aan de 

exploitatie van het Forum wordt verlaagd: 100.000 euro in 2014 en vanaf 2017 500.000 euro met 

een onderzoek naar commercialiteit. In 2017 start de voorbereiding van verzelfstandiging van 

Oosterpoort en Stadsschouwburg met een structurele taakstelling van 250.000 euro. De 

woonschepenhaven is verplaatst naar de ISV-budgetten. De versnelling van Bouwjong heeft ook 

financiële consequenties. 

• Laat de wethouder Ruimtelijke Ordening terugkomen op de gevolgen voor de ISV-budgetten nu de 

woonschepenhaven daar ook onder valt. 

• Meldt dat het college conform het collegeakkoord dekking zoekt voor twee taakstellingen door niet 

gerealiseerde bezuinigingen van 15,9 miljoen euro (4 miljoen structureel) én 4 miljoen euro binnen 

het sociale domein. Zegt toe dit uit te werken in een collegebrief. 

• Vindt meer zeggenschap voor gemeenten en opschaling naar grotere gemeenten positieve aspecten 

van het regeerakkoord, waar echter ook decentralisaties met korting in staan. 

• Houdt rekening met een structureel effect van het regeerakkoord vanaf 2014 van 15 miljoen euro of 

hoger en hield al rekening met een bedrag tussen de 10 en 20 miljoen euro.  

• Antwoordt dat het effect van de korting op onderwijshuisvesting ervan afhangt of de gemeente ook 

minder moet doen (geen effect) of dat het gelden betreft die de gemeente niet uitgaf aan 

onderwijshuisvesting (wel effect). 

• Verwacht dat afschaffing van het btw-compensatiefonds forse invloed zal hebben op bestedingen en 

grondexploitaties in 2014. 

• Wijst erop dat de korting van 6,5 miljard euro op het sociale domein nog niet is in te schatten, omdat 

de afspraak is dat het college dergelijke kortingen doorgeeft, maar het zo kan zijn dat er effecten 

optreden die de gemeente toch niet voor haar rekening wil nemen. 

• Meldt dat 4,4 miljoen euro uit het weerstandsvermogen voor TCN moet worden aangevuld. Met een 

extra nadeel van 1,9 miljoen euro is dat totaal 6,3 miljoen euro. Het college doet zijn uiterste best 

geld terug te krijgen, maar is geen preferente schuldeiser. 

• Wil transparant zijn over grondexploitaties en verwacht op dit moment een extra tekort van 

4 miljoen euro en een toenemend risico tussen de 10 en 15 miljoen euro. Afschaffing van het btw-

compensatiefonds is nog niet doorgerekend. 

• Ontvangt op korte termijn een beoordeling van de accountant op de grondexploitaties, maar 

verwacht een extra knelpunt voor het weerstandsvermogen tussen de 10 en 20 miljoen euro. In 

januari zal definitieve herziening van de grondexploitaties met een uitgebreide analyse en de 

accountantsverklaring beschikbaar zijn. 
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• Meldt een tekort van 0,8 miljoen euro dat niet realistisch bleek in de 14,6 miljoen euro voor het 

stopzetten van projecten. Dit zal hersteld worden in de begroting. 

• Deelt mee dat het budget voor de wet BUIG voor 2013 met 4,4 miljoen euro vermindert. Een eerder 

toegezegde brief volgt. 

• Houdt vast aan de afspraken dat de gemeente 19 miljoen euro van de voorbereidingskosten van de 

tram voor haar rekening neemt, maar nam ook een risico op in het weerstandsvermogen.  

• Geeft aan dat het college van plan is met open vizier met provincie en regio over 

bereikbaarheidsoplossingen te gaan spreken. 

• Legt uit dat na 2015 structureel 2,1 miljoen euro vrijvalt voor bereikbaarheid. 

• Zet aanvankelijk RSP-middelen in op het weerstandsvermogen op korte termijn op orde te brengen 

om dat in 2015 te compenseren wanneer de grootste delen van de trammiddelen vrijvallen. De 

gemeente zal uiteindelijk de 80 miljoen euro RSP-middelen conform afspraak overmaken aan de 

provincie. Dit is gekoppeld aan maatregelen voor bereikbaarheid in het pakket. 

• Heeft als inzet de 112 miljoen euro RSP-middelen voor de RegioTram samen beschikbaar te houden 

voor de bereikbaarheid in de stad met als aanvullend voorstel de vrijvallende 2,1 miljoen euro. 

Wellicht is het werkbudget van ongeveer 140 miljoen euro genoeg, dat moet blijken wanneer 

nieuwe plannen afgewogen worden en alleen als de RSP-middelen behouden blijven. 

• Heeft nog geen reactie van de provincie als toezichthouder op de begroting. 

• Dekte de onplezierige tekorten bij iederz en de dienst SOZAWE in 2013 incidenteel en vroeg het 

GMT voor de zomer van 2013 met een aanvalsplan te komen om de tekorten structureel weg te 

masseren. 

• Wijst erop dat verlaging van het ene tarief tot een verhoging elders leidt. 

• Verwacht besparingen door de start van het Shared Service Centre (SSC) in 2014, die bij 

ondernemers terecht kunnen komen. 

• Denkt dat de gemiddelde kleine WOB-verzoeken binnen de huidige kosten zullen vallen, maar vindt 

het niet onrechtvaardig voor omvangrijke verzoeken van bijvoorbeeld televisieprogramma's extra 

geld te vragen. 

• Laat voor woensdag weten of het voorstel voor WOB-verzoeken gehandhaafd blijft of in strijd is 

met toekomstige regels en dus wordt teruggetrokken. 

• Ziet geen aanleiding ozb gespreid te laten betalen en geeft aan dat deze maatregel veel geld kost. 

• Heeft van Gedeputeerde Staten de toezegging Enexis-aandelen te verkopen. Tot de provincie anders 

beslist blijft dit in het weerstandsvermogen opgenomen, zoals ook is toegestaan. Anders moet er een 

gat van 35 miljoen euro gedekt worden. 

• Wil voor de zomer een debat voeren over regeldrukvermindering, waar de wethouder Economische 

Zaken mee aan de slag gaat, in combinatie met eventueel minder handhaving en lagere leges, ook 

door het SSC. 

• Is bereid de berekening van tarieven van een jaar geleden toe te sturen. 

• Noemt het ingewikkeld precario per activiteit op te splitsen. Iedereen betaalt nu evenveel per 

vierkante meter. 

• Is zich ervan bewust dat de provincie gaat over het opnieuw inzetten van BDU-middelen en nam ze 

ook niet mee als dekking in de begroting. Net als een eventuele RSP-bijdrage zou opnieuw inzetten 

een meevaller zijn. 

• Kijkt uit naar de aangekondigde tegenbegrotingen. 

• Antwoordt dat de afspraak was noodopvang voor asielzoekers nog een jaar te dekken. 

• Vindt ook dat duurzaamheid een apart onderwerp zou moeten zijn in de begrotingscommissies en 

laat de organisatie aan de griffie over. 

• Antwoordt dat de provincie de locatie Stainkoeln niet geschikt vindt voor windmolens. 

• Krijgt van wethouder Seton digitaal door dat hij in de commissie Beheer en Verkeer terugkomt op 

dierenwelzijn, voedselvisies en duurzaamheid. De motie Meatfree Monday moet volgens hem 

gewoon uitgevoerd worden. 

• Antwoordt dat de fietsenstalling Europapark is gedekt in de grondexploitatie Parkeerbedrijf. 

• Dekt het tekort Stadstoezicht in 2013, maar wil een oplossing vinden om gestand te doen aan de 

beoogde budgettaire neutraliteit. 
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• Legt uit dat de helft van de vijf ton lagere ozb-opbrengsten komt door achterblijvende nieuwbouw, 

dat wordt opgelost in het meerjarenbeeld. Het niet kunnen innen van vorderingen en de stijging van 

toegekende bezwaarschriften leidt tot de 0,5% opslag. 

• Geeft aan dat er inmiddels meer aanbevelingen van de accountant zijn opgevolgd. Het college is al 

verder dan de interim-rapportage, die hij volgende week bespreekt. 

• Kan pas in de uitwerking zien wat de RUD zal betekenen, maar verwacht geen heel groot effect 

omdat de gemeente nu vier tot vijf fte inzet. 

• Antwoordt dat de AER nu op 18.000 euro staat en na de aanvulling uit de Begroting 2013 op 

25 miljoen euro. 

• Wijst erop dat de septembercirculaire niet in de begroting is verwerkt, maar wel in de tekst wordt 

toegelicht. Het gaat om een incidenteel voordeel van 1,7 miljoen euro en 0,5 miljoen euro en 0,6 

miljoen euro in respectievelijk 2015 en 2016. 

• Wil de second opinion van Rebel nogmaals toesturen en betrekt deze bij de herziening van de 

grondexploitaties.  

• Meldde eerder al dat de voorziening van 40 miljoen euro niet zal volstaan bij de herziening. 

De voorzitter: 
• Stelt voor de Tarievennota in de raad van 28 oktober 2012 vast te stellen. De commissie gaat 

akkoord. 

•  Sluit de vergadering om 22.20 uur onder dankzegging. 


